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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței  extraordinare convocată de îndată, online, a  

Consiliului  local  al  municipiului  Târgu Mureș  din data de 03 aprilie 2023 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință 21 

consilieri. Absentează d-nii  consilieri : Voicu B. și Pescar R. 

 

Dl. Tamási - prezent,  dl. viceprimar Portik – prezent,  dl. Szabo Peter –prezent, 

d-na Frunda – prezent, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy 

– prezent, dl. Iszlai – prezent , dl. Jakab - prezent, dl. Szabo Arpad – prezent, dl. Venczi – 

prezent a, dl. Suciu  – prezent, dl. Șarlea– prezent , dl. viceprimar György – prezent, dl. 

Voicu – absent, dl. Pescar – absent, dl. Kiss Zoltan – prezent, dl. Maior – prezent , dl. 

Moldovan – prezent, dl. Papuc – prezent, dl. Pui – prezent , dl. Mureșan –prezent, dl. Pápai  

– prezent.  

Dl. consilier Papuc: -  Bună ziua! Mă auziți? Prezența am făcut-o, suntem 

statutari. În conformitate cu Dispoziția Primarului nr.  512  din  03 aprilie  2023 s-a convocat 

ședința de astăzi cu un singur punct pe ordinea de zi. Vă rugăm să vă manifestați votul cu 

privire la ordinea de zi. 

Cine este pentru? Cine este împotrivă? Cine se abține? 

Dl. Tamási - pentru,  dl. viceprimar Portik - pentru,  dl. Szabo Peter –pentru,      

d-na Frunda –pentru , dl. Kelemen –pentru , dl. Berecki Sandor –pentru, d-na Kakassy – 

pentru, dl. Iszlai – pentru, dl. Jakab - pentru, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – pentru, 

dl Suciu Horațiu –prezent, dl. Șarlea– pentru, dl. viceprimar György – pentru, dl. Voicu – , 

dl. Pescar - , dl. Kiss Zoltan – pentru, dl. Maior -pentru, dl. Moldovan-pentru, dl. Papuc – 

pentru, dl. Pui –pentru, dl. Pápai  – pentru, dl. Mureșan –pentru. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă?- 

Cine se abține? - 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 21 de voturi pentru. 

 

Dl. consilier Papuc: - Se abține cineva? Este Împotrivă? În regulă. Ordinea de 

zi a fost aprobată cu 21 voturi.  

 



 

2 
 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind  modificarea Anexei nr. 1 la Hotărârea  nr. 

71/15.03.2023 privind aprobarea Documentației de delegare temporară - până la finalizarea 

procedurii de atribuire prin licitație deschisă, a gestiunii activității de colectare separată și 

transport separat al deșeurilor menajere și al deșeurilor similare provenind din activități 

comerciale din industrie și instituții, inclusiv fracții colectate separat, componente ale 

Serviciului de Salubrizare al Județului Mureș din cadrul Sistemului de Management 

Integrat al Deșeurilor Municipale Solide din Județul Mureș (SMIDS Mureș), aferentă zonei 

2  Târgu Mureș. 

 

Dl. consilier Mureșan: - Am de spus niște cuvinte dacă îmi permiteți. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog domnul Mureșan. 

Dl. consilier Mureșan: - Dragi colegi din U.D.M.R. și alte partide cu ancora 

puterii la palatele Victoria și parlamentului. Vă rog să mă credeți că ce vă spun, vă spun 

prietenește, e un sfat din suflet, chiar am scris acest text și-l citesc ca să nu zic ceva 

emoțional. Știu că aveți putere absolută, știu că veți fi votați în proporție de 80%, 90% și la 

următoarele alegeri și la alegerile de peste 32 de ani, indiferent ce faceți. Puteți să lăsați 

orașul în gunoi până la etajul 2, puteți să dați orice sumă la băieții de la CSM, puteți să 

lăsați orașul fără parcări supraterane, centură, am înțeles, mergem înainte cu viața noastră 

ținând cont de aceste realități politice. Autorul Jared Diamond numește sistemele politice, 

chiar și cele democrate, cleptocrație, adică puterea hoților. Chiar laureatul Nobel S. L. 

observa câtă bogăție este în Washington, un oraș care nu produce nimic, aș fi propus niște 

legi care să minimizeze această scurgere de fonduri dinspre periferie spre capitală, nu intru 

în detalii aici. Diamond susține că populația din țările civilizate acceptă cleptocrația pentru 

că totuși primește ceva în schimb, cum ar fi siguranță pe stradă, curățenie. Au fost și sunt 

multe sisteme politice controlate doar de o mână de oameni. Japonia secolului IX, Japonia 

secolului XX în care un partid a guvernat 70 și ceva de ani, Singapore, în Coreea de Sud 

avem 4 mari firme care controlau mult în societate, în Florența familiile bogate de azi sunt 

aceleași din secolul XIII. Unii oameni cred și acum în teoria conspirației cu statul paralel 

american numit de Trump  deep state. Aici vreau să ajung, în majoritatea societăților umane 

cleptocrate cum le numește Ger Diamond, pătura superioară, aristocrația, ca să o numim 

așa, a avut un minim de inteligență, un minim de instinct de conservare ca să aducă și să se 

folosească de o pătură tehnocrată, o pătură de oameni care totuși se pricepeau la ceva. 

Mandarinii, birocrații chinezi, birocrații acestui stat prin excelență totalitar și crud sunt un 

exemplu. Cei care cred teoriile conspirației cu S.UA. controlată de X familii și C.I.A. pot 

observa că în poziții cheie au oameni capabili să facă cercetare, să construiască poduri, să 

ducă gunoiul. Aveți puterea totală de 32 de ani, de 12 ani aveți puterea totală în ADI Ecolect, 

nu ați fost în stare să organizați o licitație pentru un serviciu care poate fi rezumat așa, 

numai o secundă:  iei niște saci din punctul A și-l duci în punctul B. Doamna Toth, cea pe 

care ați pus-o director la ADI Ecolect, nu a avut curiozitatea să vadă dacă prețul pe cetățean 

pe an la Oradea este asemănător celui din caietul de sarcini de la Târgu Mureș. Cică, citez 

din memoriu „fiecare oraș e diferit și nu se poate compara”, păi îi spun eu, la Oradea sunt 

mai puține case, mai multe case, mai puține blocuri procentual, așadar tomberoanele sunt 
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mai disparate, așadar prețul aici ar trebui să fie mai mic. Cum e în realitate, mai mic sau 

mai mare? Nu știm, deoarece o femeie care de 12 ani doar la aceste aspecte trebuie să se 

gândească, pur și simplu nu a avut curiozitatea să afle. Domnilor, treziți-vă și începeți să 

aduceți lângă voi oameni capabili, nu mai puneți incompetenți penibili în toate funcțiile, ați 

adus 5 oameni de PR politic, postatori pe facebook în echipă? Ok. Aduceți măcar alți 5 

ingineri, arhitecți, economiști în primărie, nu să apese butoane să zică pentru în ședințe. 

Dați puterea și pârghiile oamenilor competenți, nu mai dați pârghiile administrației, 

oamenilor proști. Bucurați-vă de puterea absolută pe care o aveți și o veți avea dar măcar 

oferiți cetățenilor obișnuiți de lângă voi un minim de decență și respect. Vă mulțumesc că 

m-ați ascultat. 

Dl. consilier Papuc: -Mulțumesc și eu. 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte? 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Voi vota pentru, dar am câteva idei să vă spun și cred că 

ar trebui să vă dea de gândit. Materialul pe care astăzi îl avem e adevărat că e un material 

care a mai fost votat odată și astăzi votăm efectiv schimbarea la anumite lucruri la caietul 

de sarcini, dar eu vă întreb atunci, dacă materialul pe care l-am votat acum 1 lună de zile 

sau 2 săptămâni mai era nevoie să fie în regim de urgență? Dacă mai stă în picioare regimul 

de urgență atâta timp cât cei de la ADI Ecolect au fost atâta de inconsecvenți încât n-au fost 

în stare să facă un caiet de sarcini de la început așa cum trebuia și l-au făcut dedicat pentru 

cineva. Până la urmă s-a văzut că acea firmă nu mai participă deoarece a trimis o adresă, 

nu știu dacă știu colegii, în care scriu foarte clar că ei nu mai participă la licitație și nici nu 

vor să continue, deci nu că n-ar mai participa la licitație, că nu mai continuă încă 30 de zile 

așa cum s-au gândit cei de la ADI Ecolect. Deci revin cu întrebarea, credeți cumva că mai 

era nevoie să mai fie în regim de urgență? Asta-i unu, nu aștept răspuns pentru că nu mi-l 

veți putea da cu siguranță. Doi, credeți cumva că dacă am fi fost în vechea administrație, 

cineva ar fi votat inepția asta peste noapte așa cum se întâmplă acum la comandă? Doar 

pentru ca să nu rămână gunoiul în stradă? Deci repet, votez pentru, doar pentru 

târgumureșeni, dar așa o batjocură adusă consiliului local și târgumureșenilor nu a mai fost 

de cred că 30 de ani. Vă mulțumesc, pentru și ies din ședință, nu vreau să intru în polemică 

cu nimeni. O zi bună. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim, mai dorește cineva? 

Dl. consilier Papai: -Da, da , am ridicat și eu mâna. 

Dl. consilier Papuc: - Da, vă rog domnul Papai. 

Dl. consilier Papai: - Bună ziua, eu sunt și mai puțin literar decât colegul meu, 

dar trebuie să-i dau dreptate cam în tot ceea ce a spus, mie mi se pare de o incompetență 

crasă, când noi știm că am reziliat contractul în 22 decembrie și licitația se organizează în 

27 martie, cu 5 zile înainte să expire cele 90 de zile legale. De ce nu s-a putut face chestia 

asta în noiembrie, scuze nu în noiembrie, în februarie scuze, să avem timp de clarificări și 

așa mai departe. În plus , gurile rele spun, astăzi încă, actualul operator, când a constatat că 

precedentul caiet de sarcini a fost făcut prost și nu i-a ajuns numărul de mașini, a cerut să 

poată aducă mașini euro 4 și nu i s-a permis. Iar noi acum facem derogare ca următorul 

operator să lucreze cu mașini euro 4. Vi se pare normal? Că mie absolut deloc .Plus, tot așa, 
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fostul ne-a prestat servicii timp de 6 luni fără să factureze, deci a avut o putere financiară. 

Noi acum acceptăm ca următoarea firmă să nu aibă această putere financiară, să nu aibă 

cash flow asigurat, cum ar fi fost normal, nu mai vorbim de 90 de zile pentru containere și 

așa mai departe. Deci îmi pare foarte rău dar în condițiile acestea eu nu pot să votez pentru, 

mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu, mai dorește alt coleg să ia cuvântul pe 

subiect? Dacă nu, supun la vot. Cine este pentru?  

Dl. Mureșan- împotrivă , dl. Maior- pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Szabo 

Arpad –pentru, dl. Venczi – pentru , dl. Kiss Zoltan – abținere, d-na Frunda – pentru,            

dl. Iszlai – pentru , dl. Moldovan-pentru, dl Suciu Horațiu –pentru, dl. Pui –pentru, eu-

pentru (dl. Papuc),dl. Pápai  – împotrivă, dl. Berecki Sandor –pentru, dl. Kelemen – pentru, 

dl. viceprimar György – pentru ,dl. Tamási – pentru, dl. Jakab – pentru, dl. Szabo Peter – 

pentru, dl. Șarlea– pentru, dl. viceprimar Portik - pentru ,dl. Voicu – , dl. Pescar –.  

Cine este pentru? – 18 voturi 

Cine este împotrivă?- 2 voturi (dl. Mureșan, dl. Papai) 

Cine se abține? – 1 vot (dl. Kiss) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru, 2 voturi împotrivă, 1 vot abținere. 

 

Dl. consilier Papuc: - La diverse dacă sunt alte luări de poziții? Dacă nu, declar 

închisă ședința de îndată de astăzi 03 aprilie 2023.Mulțumesc.La revedere. 

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă ___________________ 

 

 

 

Secretar General al Municipiului Târgu Mureş ___________________________ 

                                   Bordi Kinga 

 

 
 


